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BELEŠKA SA SEDNICE UPRAVNOG ODBORA 
U Vrnjačkoj Banji je u petak 17-tog juna 2022. godine održana 79-ta redovna 

sednica Upravnog odbora PU KOMDEL koja je okupila predstavnike komunalnih 
preduzeća iz Beograda, Kragujevca, Niša, Valjeva, Vranja, Vrnjačke Banje, Čačka, 
Užica, Kraljeva, Kruševca, Mladenovca, Smedereva, Sremske Mitrovice, Gornjeg 
Milanovca, predstavnike članica iz prateće privrede: Atrikod iz Kruševca, Nova 
oprema i Alegrina iz Novog Sada, Korali iz Kraljeva, Vladex iz Velike Drenove, 
Obrazovni informator iz Beograda i predstavnike Privredne komore Srbije i 
partnerskih Udruženja komunalnih preduzeća iz Republike Srpske i Severne 
Makedonije. 

Sednicom je predsedavao predsednik Upravnog odbora PU KOMDEL i 
generalni direktor JKP Gradska čistoća iz Beograda Marko Popadić, a uz 
predsedavajućeg u radnom predsedništvu bio je, Lazar Krnjeta ispred Stručne službe 
Udruženja. 

 

Pre oficijelnog početka sednice, ispred opštine Vrnjačka Banja učesnike je 
pozdravio član opštinskog veća, gospodin Vladan Čeperković. On je izrazio 
zadovoljstvo što se jedan ovakav skup održava u Vrnjačkoj Banji i prisutne u kratkim 
crtama informisao o aktivnostima koje opština sprovodi kako bi građanima, drugim 
korisnicima i sve brojnijim gostima bile uredno zadovoljene sve komunalne potrebe.  

Učesnicima su se potom sa pozdravnim rečima obratili predstavnici partnerskih 
udruženja ADKOM iz Severne Makedonije, Igor Spasovski i Rubinčo Abrašoski, kao 
i Predsednik partnerskog Udruženja iz Republike Srpske Aleksandar Vračević, posle 
čega se prešlo na rad po tačkama usvojenog dnevnog reda koji je usvojen bez 
primedbi i jednoglasno. 
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 U okviru tačke, pod nazivom „Kapitalne investicije predviđene Akcionim 
planom za realizaciju Programa upravljanja otpadom u Republici Srbiji u periodu 
od 2022-2031. godina u svetlu novih dodatnih obaveza komunalnih preduzeća“ 
date su osnovne informacije o aktivnostima koje se uz značajnu podršku pojedinih 
resora u Vladi trenutno sprovode u više naših gradova i opština. U raspravi je 
naglašeno da paralelno sa ovim nesporno velikim i potrebnim kapitalnim ulaganjima, 
treba jačati kadrovske, operativne i finansijske kapacitete komunalnih preduzeća koji 
bez toga jednostavno neće moći da na pravi način odgovore novim, ne malim dodatnim 
obavezama.  

 Diskusija u okviru naredne tačke dnevnog reda „Rezultati ankete oko 
aktuelnih problema vezanih za obezbeđenje i poskupljenje osnovnih energenata 
potrebnih za obavljanje komunalnih delatnosti i dogovor oko načina na koji će se 
od strane KOMDEL-a zatražiti podrška od nadležnih državnih organa“ u kojoj je 
učestvovalo više diskutanata, pokazala je da je na žalost, bila opravdana bojazan da će 
vrlo brzo doći do slabljenja operativnih i finansijskih kapaciteta naših komunalnih 
preduzeća. Naime, podaci iz ankete prezentovani na početku, pokazuju da su zbog 
rasta cena struje troškovi električne energije koji u ukupnim troškovima vodovoda 
učestvuju sa oko 18%, već u prvih nekoliko meseci ove godine, nadmašili plan za više 
od 80%. Slična je situacija i kod čistoća, kod kojih je usled globalnih poremećaja i 
pored mera Vlade, došlo do velikog rasta troškova dizel goriva, a koji u ukupnim 
troškovima delatnosti imaju takođe visoko učešće od oko 16%. 

U okviru pripreme narednog sajma komunalne opreme KOMDEL Expo, posle 
kraće diskusije u kojoj su učestvovale i članice KOMDEL-a iz prateće privrede, 
dogovoreno je da se, naredni KOMDEL Expo održi u Kragujevcu, u terminu od 12 
do 14-tog oktobra. Na Sajmu bi se uz izlagački deo, po uobičajenoj praksi održavali 
prateći skupovi na kojima bi se razmenjivala iskustva predstavnika komunalnih 
preduzeća i njihovih osnivača iz zemlje i regiona. Upravni odbor je radi efikasnijeg rada 
na pripremi produžio mandat Organizacionog odbora Sajma koji je zadužen za 
operativan rad, a koji će raditi u nepromenjenom sastavu. 

      

U nastavku se prešlo na tematski deo sednice koji je ovog puta bio posvećen 
finansijskoj unutrašnjoj kontroli koju su naša javna komunalna preduzeća kao korisnici 
javnih sredstava u obavezi da uspostavljaju. Problematiku FUK, na jedan sažet, ali 
izuzetno kvalitetan način prezentovao je kolega Radoslav Ilić koji je u JKP Medijana 
iz Niša angažovan baš na tim poslovima. On se posebno osvrnuo na pitanja vezana za 
procenu i kvantifikaciju rizika koji je kada se radi o FUK-u, svakako zauzima centralno i 
najvažnije mesto. 

Posle završetku radnog dela, učesnici su imali priliku da zajedno sa domaćinima 
iz Vrnjačke Banje na čelu sa direktorom JKP Banjsko zelenilo i čistoća Momčilom 
Krstićem, nastave neformalnu razmenu iskustava i druženje u Vrnjačkoj Banji i na 
obližnjem Goču, poznatim po kvalitetnoj turističkoj ponudi i po tradicionalnoj 
gostoljubivosti. 


